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Referat af skolebestyrelsesmøde mandag den 6. september 2021 

 

Til stede: 

 

Ane, Peter, Lina, Merete, Maiken, Anne, Lina, Sebastian, Stefan, Lars, Dana, Ma-

thias og Birgitte (referent).  

 

Charlotte og Jeanni deltog kun ved punkt 4. 

 

Afbud: Louise og Lone 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Der tilføjes et punkt 8: Nyt fra ledelse og formand. 

Godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat 

Godkendt. 

 

3. Nyt fra elevrådet 

Der har været afholdt et elevrådsmøde på hver matrikel. På Maglehøj  

Blev det besluttet, at der skal være en indsats i forhold til at holde naturen 

ren i udeområderne. 

 

4. Antimobbestrategi 

Arbejdsgruppen, som bestyrelsen nedsatte i foråret, har nu lavet et forslag 

til en revideret antimobbestrategi. Jeanni (afdelingsleder for ressourcecen-

tret på Maglehøjskolen) og Charlotte (afdelingsleder for ressourcecentret på 

Søhøjskolen) som har været en del af arbejdsgruppen fremlægger strategi-

en.  

 

Bestyrelsen skal drøfte, om strategien kan besluttes i den nuværende form, 

samt drøfte hvordan den kommunikeres ud til personale, forældre og børn. 

 

Drøftelse: 

Jeanni Bauner, afdelingsleder på Maglehøjskolen, og Charlotte Carlsson, af-

delingsleder på Søhøjskolen, fremlagde forslag til revideret antimobbestra-

tegi.  
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Det er forebyggelsen, der er skrevet frem nu. Desuden er der gjort noget 

ved layoutet. Derudover er forældrerollens store betydning beskrevet.  

 

Fase 4 er meget vigtig, det vil sige, det er utroligt vigtigt med opfølgning på 

indsatser og effekter af handleplanerne. 

 

Der savnes en tidsramme i tilfælde af, at handleplanen skal sættes i værk. 

Tidsrammen kan være forskellig alt efter mobbetilfældet. Det aftales, at det 

skrives ind, at ledelsen ved udarbejdelse af handleplan orienterer forældre 

om forventet tidsfrister, som naturligvis kan ændre sig, men i så fald kom-

munikeres der om det løbende. 

 

Det er vigtigt, at man i arbejdet med mobning overholder ordentlighed og 

tavshedspligt. Der bør ikke overkommunikeres om trivselsindsatser, hvis 

det er personhenførbart.  

 

Mobning på de digitale platforme bør skrives frem. Herunder ansvarsforde-

lingen mellem skole og hjem. Link til den kommunale digitale antimobbe-

strategi bliver en del af dokumentet. 

 

Strategien tilpasses og sendes ud pr. mail, hvorefter den forhåbentlig kan 

godkendes. 

 

5. Trivselsundersøgelse 

Resultatet af den årlige trivselsundersøgelse, som foretages i foråret på alle 

skoler, er vedhæftet. Trivselsundersøgelsen danner grundlag for skolens 

undervisningsmiljøvurdering, som er en samlet vurdering af skolens under-

visningsmiljø. Processen er således: 

 

1) Ledelse og repræsentanter blandt medarbejderne analyserer data i 

trivselsundersøgelsen 

2) Årgangsteam analyserer data 

3) Elevråd analyserer data 

4) Bestyrelse analyserer data 

5) Ledelse og arbejdsgruppe laver opsamling på baggrund af analyser 

og laver en handleplan  

6) Ledelse mødes en samlet og en samlet UMV skrives 

7) Handleplan iværksættes 

 

Bestyrelsen skal til dette møde finde opmærksomhedspunkter i trivselsun-

dersøgelsen, som man anbefaler, at skolen arbejder videre med. 

 

Bilag: De nationale trivselsmålinger for MA 0.-3. kl. 2021 

 MA 4.-9. kl. 2021 

 SØ 0.-3. kl. 2021 

 SØ 4.-9. kl. 2021 

 

 

 



 side 3 af 4 

Drøftelse: 

Skolebestyrelsen hæfter sig særligt ved, at der er elever, der under punktet 

social trivsel, er en vis andel af elever, der er bange for at andre elever gri-

ner af dem. 

 

Hvad gør vi ved, at der er elever, der føler sig alene og har ondt i maven. 

 

Det er dejligt, at så mange elever er glade for deres skole. Det er endvidere 

flot, at svarprocenten er så høj, og det er opmuntrende, at der ikke er den 

store forskel i trivsel på de to skoler. 

 

Det er bemærkelsesværdigt, at drengene trives bedre end pigerne. 

 

Bestyrelsens pointer tages med i det videre arbejde på skolerne, og besty-

relsen får en tilbagemelding, når UndervisningsMiljøVurderingen er færdig. 

 

6. Budget 2022 

Det kommunale budget for 2022 skal vedtages i oktober. I forbindelse her-

med kan I finde budgetmaterialet via nedenstående link. Materialet er sendt 

i høring hos bestyrelserne, og bestyrelsen skal udarbejde et høringssvar, 

som sendes til byrådet. Der er høringsfrist fredag den 10. september kl. 12. 

 

I finder budgetmaterialet her: 

https://www.egedalkommune.dk/kommune/oekonomi/budgetforslag-2022-

2025/ 

 

Drøftelse: 

I forhold til høringssvaret skal det anføres, at det store merarbejde, der er i 

forbindelse med bl.a. byggeri, ikke kan fortsætte inden for den ramme, der 

er, hvis der ønskes et ens serviceniveau på skolerne i kommunen. Skolebe-

styrelsen ønsker, at det pres og arbejdsindsats bl.a. i forbindelse med Co-

vid, byggeproces og kommunale strategiindsatser bliver påskønnet og kom-

penseres.  

 

Der kommer tillige høringssvar fra SP-Egedal (skolebestyrelses for- og 

næstformænd).  

 

Ane udarbejder forslag til høringssvar, som sendes ud pr. mail. 

 

7. Børnetal på Distriktsskole Ølstykke 

 

Ledelsen fremlægger udviklingen i børnetal på distriktsskolen i det seneste 

år. 

 

Orientering: 

Peter oplyser, at der det seneste år på SØ er gået 27 ud og kommet 23 ind. 

Langt de fleste af de nye er tilflyttere. PÅ MA er der gået 17 ud og kommet 

16 ind. Disse kommer primært via tilflytning. Den primære afgang er fra-

flytning fra kommunen samt til privatskoler. 

 

https://www.egedalkommune.dk/kommune/oekonomi/budgetforslag-2022-2025/
https://www.egedalkommune.dk/kommune/oekonomi/budgetforslag-2022-2025/
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8. Nyt fra ledelse og formand 

Der er byggefest på Søhøjskolen den 14. oktober 2021. Byggeriet følger 

tidsplan. Byggeriet er med på alle forældremøder. Arbejdstilsynet kommer 

hver 8. uge, da det er en skole. 

 

Den 29. oktober 2021 afholdes den udskudte sommerfest på Maglehøjsko-

len, hvor jubilarer fejres (to gange 40 år med fortjenstmedalje og en 25 

år). 

 

Ønsker til forplejning if. med visionsseminar sendes til Bettina Halling. 

 

Frihedsgrader i forbindelse med Covid kan læses inden på forældre og sko-

le. Det kan f.eks. udelades at lave elevplaner. Der er en proces i gang om-

kring dette, og bestyrelsen vil blive holdt orienteret. 

 

9. Evt. 

Ingen punkter. 


